
Referat GSM i Der Findes en Løsning d. 30-08-2020,

Hos:
Steen Birling, Gammelbyvej 58, 7300 Jelling.
Klokken 10.00 – 13.00.

Til stede ved mødet var:
Oscar, Niels, Rasmus, Bent, Steen, Christian.
(Gruppen opfordre til, at alle prioritere GSM møderne højt. Det er ikke så godt
når 2 af 8 ikke deltager.)

- SINDSROBØNNEN -

Valg af ordstyrer samt indsættelse af rygepauser for dette møde:
Niels.

1. Godkendelse af referat. (Sekretæren læser op).
Mangler fra sidste møde. Oscar kontakter Carsten for at få lavet et udkast.

2. Kassereren beretter:
Hovedsaldo: 18.263,00 kr.
Til Konvent: 9.404,00 kr.
Til reserve : 4.000,00 kr.

Overskud: 4.859,00 kr.

3. Diverse valg:

Når man har en servicepost, har man ansvaret for, at det bliver gjort –
man informerer ikke – man sørger for, at en anden udfører posten.
Vi læser servicepost-beskrivelserne op til hver valgt servicepost. Både til
GSM og forretningsmøder.

a. Rumansvarlig:
Besluttes på forretningsmøde. (Oscar)

b. Møntansvarlig 1 år:
Steen

c. Kasserer, herunder banken:
Oscar

d. Mødeleder (3 mdr.):



Rasmus
e. Madholdet : 3 ansvarlige (3 mdr.):

Midlertidigt udskudt. Tages op på næste GSM møde.
f. Sponsorbank (3 mdr.):

Jesper (Vissingsgade)
g. Sekretær (3 mdr.):

Christian
h. Sociale arrangementer 2 personer (3 mdr.):

Oscar og Steen
i. Hjemmeside:

Christian og Bent
j. Hvor skal næste GSM afholdes?

Bent
k. Forplejning til næste GSM?

Bent
l. Grupperepræsentant. Regionsmøder (4 x årligt)

Steen

4. Hvordan har gruppeånden det?(Kan vi gøre det endnu bedre?)
Herunder forventnings afstemning. Hvad kan vi forvente af hinanden og
hvad kan I forvente af mig fremover?

Niels:
Det går den positive vej. Vi er gode til at tag imod nyankomne. Det virker. Vi
mangler dog torsdagsmøderne.
Kan fortælle, at der snakkes om os ude omkring (Horsens f.eks.).
Rasmus:
Gruppeånden er god. Har været væk i en periode p.g.a. Corona-problemet og
barnet, men har det godt i gruppen. Det er godt at være vendt tilbage til
hjemmegruppen. Har dog lidt svært med at møde præcist kl. 19.00.
Bent:
Vi skulle helst have 2 møder om ugen. Hvis man går glip af et møde, så er
der længe til næste. Vi er lidt for hurtige til at kramme. Er ellers tumpe glad for
gruppen. Vi kunne dog have lidt flere kvinder!
Oscar:
Gruppen tiltrækker folk! Der er en god gruppeånd, og han nyder den gode
stemning. Tak fordi I er der!
Christian:
F’me en god gruppe. Bliver helt rørt hver gang han snakker om eller
kommentere gruppen. Stor tak.
Steen:
Vores mødekultur varmer og er god. Mangler lidt “tagen ansvar” jfr. kun 6 til
dette møde. Holder meget af gruppen. Vi kunne godt være lidt bedre til info.
til nye. F.eks. vedrørende serviceydelser, GSM, m.m.



5. Hvad skal vi bruge gruppens penge til? Sende til regionen eller
hovedkontoret? Kommende arrangementer og evt. fremadrettede
udgifter? Hvordan mener vi som gruppe, at vi får spredt/delt budskabet
bedst muligt?

Princippet er: 90% af overskuddet går til regionerne (3.000,00 kr.) og 10%
går til os selv (konventpenge, arrangementer for hele gruppen, foredrag,
etc.).
Ikke til sociale arrangementer. F.eks. bowling.
Ellers kan forslag tages op på GSM møde - flertalsafstemning.
Kan i princippet også bruges til nogen som er på røven økonomisk. (Vi har
altid ret til at indkalde til ekstraordinært GSM).
Niels - der skal være knivskarpe regler, f.eks hvis der skal tilskud til
studietur til KBH.
Oscar - bedre hvis vi tager forslagene gang for gang på GSM.
(Det er et punkt til næste GSM)

6. Overført fra sidste GSM: Er vi gode nok til at efterleve dét, vi beslutter
på GSM? Altså gør vi det, vi beslutter? Samt hvis ikke vi gør, hvordan
kan vi så gøre det bedre?

Vi er ikke altid så gode, men vi har været gode til referering fra (sidste)
GSM. Hvis man nu laver en forkert eller tvivlsom beslutning, bør det tages
op til overvejelse/revision med gruppen. F.eks. Valget af repræsentant til
regionen.

7. Hvad sker der i klyngen samt information og samarbejde? Særlige
regler/tiltag i forbindelse med corona-krisen? (Christian)

Vi bør have et skilt til info. Om hvordan vi vores gruppe håndtere Corona
problematikken. F.eks. at mønter ikke går fra rundt fra hånd til hånd og at
slik etc. skal være indpakket. Christian følger op.

8. Vores hjemmeside skal redigeres. Hvem gør hvad? (Christian)
Bent og Christian følger op.

9. Bør vi som gruppe forære nykommeren, en storebog, hvis han går igang
med en sponsor? (Rasmus)

OK hvis sponsor siger god for det.

10.Sidetallene i trinpapirerne stemmer ikke overens med den nye storebog.
Bør dette redigeres? (Rasmus)



Oscar følger op og redigere således at begge sidetal (gamle og nye) står
der.

11.Vores hattepenge - mobil pay ? Konto fremover ? (Niels og Oscar)
Oscar får et problem med dette idet at begge konti er i hans navn. Han
risikere at tabe penge når han snart går på pension. (F.eks. reduktion i
ældrepenge.)
Vi fortsætter som nu men tager det op løbende. F.eks. Mobil pay på Oscars
tlf. med Steen som “vidne” eller seddel med tlf.nr. I hatten.

12.Speak - støtte ? (Niels)
Det er hyggeligt/socialt hvis vi er flere om at tag med. Gruppen er enige om,
at det er en god idè - en opbakning. Dem der skal speak melder ud hvornår
det er.
Steen har møde nu på tirsdag kl. 19:30 i Fredericia.

13.Forretningsmøde - hvornår ? (Niels)
For at undgå at man ikke får sagt ordenligt farvel bør de ikke være lige efter
et åbent møde! Fremover er forretningsmøde deltagere opmærksomme på
hvis en af deltagerne ikke er tilstede.

14.Beretning fra Regionsmedlem (?)

15.Eventuelt. (Der kan kun rejses forslag til drøftelse under eventuelt,
der kan ikke træffes beslutninger).

Rasmus.
Nyankomne bør informeres om alternativet med AN fællesskabet. Hvis de
identificere sig som N-folk bør de henvises til NA-møderne.
Niels.
Enig. Dether skal dreje sig om alkohol og ikke stoffer.
Oscar.
Når vi har andre (stofmisbrugere) på besøg er de meget velkommen og
skal de ikke præsentere sig som A-folk.
Christian.
Dether er mødelederens ansvar .

Kl. 13.00 – SINDSROBØNNEN…
Gør en god dag!


